
Vastaus Sirpa Kauppisen ja 12 muun valtuutetun aloitteeseen pahasti 
altistuneiden koulunkäynnin mahdollistamiseksi

VD/5295/00.02.00.03/2016

EL-H/IK/ET/NJ

Valtuutettu Sirpa Kauppinen ja 12 muuta valtuutettua ovat jättäneet seuraavan valtuuston 
työjärjestyksen mukaisen valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite pahasti altistuneiden koulunkäynnin mahdollistamiseksi

Vantaalla on useita koululaisia, jotka ovat menettäneet niin pahasti terveytensä sisäilmaongelmien 
vuoksi, että he eivät voi enää oleilla koulurakennuksessa saamatta terveyshaittaa. Moni harkitsee 
jäämistä kotikouluun.

Lapsille, joille koulun tilat aiheuttavat voimakkaita terveysongelmia, tulee järjestää ”väistöluokka” 
terveisiin, hyvin puhtaisiin tiloihin. Terveessä rakennuksessa pahastikaan altistunut ei saa oireita.

Tällainen järjestely on toteutettu monessa kunnassa, ja mahdollistaa opiskelun opettajan johdolla. 
Luokka voi olla joko terveessä koulussa, koulun yhteyteen hankitussa hirsimökissä tai jossain ihan 
muussa kaupungin olemassa olevassa tilassa.”

Kaupunginvaltuusto 23.5.2016 § 11

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi.
_____

Sivistystoimen toimiala toteaa vastauksena aloitteeseen seuraavaa: 

Sivistysvirasto toteaa, että Vantaalla on tavoitteena että kaikki koulut ovat sisäilmaltaan hyviä ja 
terveellisiä. Mikäli sisäilmaongelmia havaitaan, niin ongelmiin puututaan pikaisesti ja toteutetaan 
korjaukset laadukkaasti ja hyvin uusimman tiedon perusteella. Samoin uudisrakennusten ja 
peruskorjausten toteuttamisessa kiinnitetään erityistä huomiota suunnitteluun, rakentamiseen ja 
valvontaan. Viime aikoina on saatu onnistuneita kokemuksia mm. Aurinkokiven monitoimitalon 
yhteydessä sekä Pähkinärinteen peruskorjauksesta.

Lähivuosina eri puolille Vantaalle rakennetaan uusia kouluja ja näin saadaan sisäilmaltaan terveitä ja 
turvallisia kouluja oireileville oppilaille riittävän lähelle kotiaan. Nykyisiin koulukiinteistöihin tehdään 
sisäilmakorjauksia tarpeen mukaisesti. Tavoitteena on saada Vantaalle asteittain palveluverkko, jossa
on terveelliset ja turvalliset koulu-kiinteistöt. Mikäli ennen uusien koulujen valmistumista, olemassa 
olevissa tiloissa ei ole sisäilmatasoltaan riittävän hyviä tiloja, voidaan tarvittaessa hankkia 
”sisäilmapaviljonki” tai vastaava ratkaisu.

Kaupunginhallitus 6.2.2017 § 18 

Sivistystoimen apulaiskaupunginjohtajan esitys: 
Päätetään antaa Sirpa Kauppiselle ja 12 muulle aloitteen allekirjoittaneelle valtuutetulle esityksen 
mukainen kaupunginhallituksen vastaus.
Päätös:
Hyväksyttiin esitys.

Liite: 
- allekirjoitettu valtuustoaloite

Täytäntöönpano: kaupunginkanslia

Muutoksenhakuohje: 7.4. Oikaisuvaatimus- ja valituskielto

Lisätiedot:
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